
အားလုံးဘဲမဂၤလာပါ 

    ျမန္မာႏိုင္ငံ ဓာတုအင္ဂ်င္နီယာအသင္း၏ ဒုတိယအႀကိမ္ေျမာက္ အသင္းသားစံုညီ ႏွစ္ပတ္လည္ 

အေထြေထြ အစည္းအေဝးကိ ု တက္ေရာက္လာတဲံ့ အသင္း၏ ဂုဏ္ထူးေဆာင္အသင္းဝင္နာယက 

တဦးျဖစ္သ ူ ဆရာမႀကီးေဒၚခင္ေဆြေအး ႏွင့္ တကြ အသင္း၏ ဗဟိုအလုပ္အမႈေဆာင္အဖြ႕ဲဝင္မ်ား၊ 

အလုပ္အမႈေဆာင္အဖြဲ႕ဝင္မ်ား ႏွင့္ အသင္းသူ၊အသင္းသားမ်ားအားလံုး စိတ္၏ခ်မ္းသာျခင္း 

ကိုယ္၏က်မ္းမာျခင္းတို႔ျဖင့္  ျပည္စံုၾကပါေစလို႔ ေရွ႕ဦးစြာ ဆုေတာင္းေမတၱာ ပို႔သ အပ္ပါသည္။ 

    အသင္းသူ၊အသင္းသားမ်ား ယခလုို အစည္းအေဝးကို တက္ေရာက္ေပးလာတဲ့ အတြက္လဲ 

အထူးပင္ေက်းဇူးတင္ရွိပါတယ္။ 

    ျမန္မာႏိုင္ငံံဓာတုအင္ဂ်င္နီယာအသင္းကုိ ႏိုင္ငံေတာ္မွာ မွတ္ပံုတင္ၿပီး ခိုင္မာတဲ့ အသင္းတစ္ခု 

ျဖစ္လာဖို႔ အတြက္ ျပည္တြင္းျပည္ပ ျမန္မာဓာတုအင္ဂ်င္နီယာမ်ားအားလံုးက 2005 ခုႏွစ္ထဲ့ကစတင္ 

ႀကိဳးပမ္းခဲ့ရာမွာ ဓာတုအင္ဂ်င္နီယာမိသားစု စုစည္းေတြ႕ဆံုပြဲ ႏွင့္ ဓာတုအင္ဂ်န္နီယာ ညီလာခံမ်ားကုိ 

ပထမအႀကိမ္အျဖစ္ 2012 ခုႏွစ္ ဒီဇင္ဘာလ (31)ရက္မွာလည္းေကာင္း ၊ ဒုတိယအႀကမိ္ အျဖစ္ 2016 

ခုႏွစ္ ဒီဇင္ဘာလ (31)ရက္တုိ႔မွာ လည္းေကာင္းက်င္းပႏိုင္ခဲ့ပါသည္။ 

     ယင္းညီလာခံမ်ားရဲ႕ ေနာက္ဆကတ္ြဲ ရလဒ္ အေနျဖင့္ ျမန္မာႏိုင္ငံဓာတုအင္ဂ်င္နီယာ အသင္း၏ 

ဖြ႕ဲစည္းပံု ႏွင့္ အေျခခံစည္းမ်ဥ္းကိ ုျမန္မာဓာတုအင္ဂ်င္နီယာမ်ား အားလံုးက 2018 ခုႏွစ္ ၊မတ္လ (24) 

ရက္ေန႔မွာ အတည္ျပဳေပးႏိုင္ခဲ့တဲ့အတြက္ေၾကာင့္ျပည္တြင္းအသင္းအဖြ႕ဲမွတ္ပံုတင္လတ္မွတက္ို 2019 

ခုႏွစ္ ဒီဇင္ဘာလ (27)ရက္ေန႔မွာ ျပည္ေထာင္စု ျမန္မာႏိုင္ငံေတာ္အစိုးရ ၊ျပည္ေထာင္စုအစိုးရ 

အဖြ႕ဲ႐ုံးဝန္ႀကီးဌာနမွ ထုတ္ျပန္ ေပးခဲ့ပါသည္။ 

    အသင္းၾကီးေပၚထြန္းလာၿပီးတ့ဲေနာက္မွာ အသင္းႀကီး ေရရွည္တည္တန္႔ ခိ္ုင္ၿမဲဲဲၿပီး ရည္ရြယ္ခ်က္မ်ား 

အတိငု္း ေအာင္ျမင္စြာ အေကာင္အထည္ေဖာ္ႏိုင္ဖို႔ အတြက္ ျမန္မာဓာတုအင္ဂ်င္နီယာမ်ား အားလံုးက 

ဝိုင္းဝန္းေဆာင္ရြက္သြားရမွာ ျဖစ္ပါတယ္။         

   အဓိကေရွ႕တန္းမ ွ တာဝန္ယူေဆာင္ရြက္ရမဲ့သူေတြကေတာ့ အသင္းသားမ်ားက ယံုၾကည္စြာ 

ေရြးခ်ယ္တင္ေျမာက္ထားတဲ့ အသင္းရ႕ဲ ဗဟိ ုအလုပ္အမႈေဆာင္ အဖြဲ႔ဝင္မ်ားဘဲ ျဖစ္ပါတယ္။ 

    ဗဟိုအလုပ္အမႈေဆာင္အဖြ႔ဲဝင္မ်ားအေနျဖင့္ လစဥ္ပံုမွန္ အစည္းအေဝးမ်ား ႏွင့္ အလုပ္အမႈေဆာင္ 

အဖြ႕ဲဝင္မ်ားအေနျဖင့္ သံုးလတႀကိမပ္ံုမွန္အစည္းအေဝးမ်ားက်င္းပ၍ အသင္းႀကီးရဲ႕ ရည္ရြယ္ခ်က္မ်ား 

အေကာင္အထည္ေဖာ္ႏိုင္ရန္ ႀကိဳးပမ္း ေဆာင္ရြက္ခဲ့ပါတယ္။ 

      ကၽြန္ေတာ္တုိ႔  ဗဟိုအလုပ္အမႈေဆာင္အဖြဲ႕ဝင္မ်ားအေနျဖင့္ အသင္းႀကီးေရရွည္ဆက္မျပတ္ 
ဖြ႕ံၿဖိဳး တိုးတက္ေရးအတြက္ အသင္းႀကီးရဲ႕ ရည္ရြယ္ခ်က္မ်ား အေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ရာမွာ 
အသင္းသူ အသင္းမ်ားမွ ေရးဆြဲအတည္ျပဳထားေသာ   အသင္း၏ ဖြ႕ဲစည္းပံုႏွင့္ အေျခခံစည္းမ်ဥ္းမ်ား 



အတိုင္း တေသြမတိမ္းလိုက္နာ ေဆာင္ရြက္ခဲ့ပါတယ္။ ဒီလိုေဆာင္ရြက္ျခင္းသည္ အသင္းႀကီး 
ေရရွည္စဥ္ဆက္မျပတ္ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေရးအတြက္ အဓိကၾကေသာ ေဆာင္ရြက္ခ်က္ ျဖစ္သည္ဟု 
ယံုၾကည ္ပါသည္။ 
 

    ကၽြန္ေတာ္တုိ႔  အလုပ္အမႈေဆာင္အဖြဲ႕ဝင္မ်ားအေနျဖင့္ အသင္းရ႕ဲ ရည္ရြယ္ခ်က္မ်ားကိ ု စနစ္ 

တက် အေကာင္အထည္ေဖာ္ႏိုင္ရန္ အတြက ္ေကာ္မတီသုံးရပ္ဖြဲ႕စည္းၿပီးေဆာင္ ရြက္ခဲ့ပါတယ္။ 

    ပထမ ေကာ္မတီကေတာ့ ဒုတိယဥကၠဌ (1) ျဖစ္သ ူ ဦးေမာင္ေမာင္ေအးဦးေဆာင္တဲ ့လူမႈဖူလံုေရး 

ႏွင့္ ဘဏၰာေရး ေကာ္မတ ီ(Social Welfare and Financial Committee)      ျဖစ္ပါတယ္။ 

    ဒုတိယေကာ္မတီကေတာ့ ဒုတိယဥကၠဌ (2) ျဖစ္သ ူ ေဒၚႏြယ္ႏြယ္သက္ ဦးေဆာင္တဲ့ 

ကြ်မ္းက်င္မႈဆိုင္ရာဖြ႕ံၿဖိဳးတုိးတက္ေရးေကာ္မတီ (Professional Development Committee) 

ျဖစ္ပါတယ္။  

    တတိယေကာ္မတီကေတာ့ ဒုတိယဥကၠဌ (3) ျဖစ္သ ူ ဦးစိုင္းဆိုင္မိုင္းဦးေဆာင္တဲ့ နည္းပညာ 

တကၠသိုလ္မ်ားမွာရွိတဲ့ ဓာတုအင္ဂ်င္နီယာဌာနမ်ား ေရရွည္္ဖြံ႔ၿဖိဳးတုိးတက္ေရးေကာ္မတီ (Committee 

for Sustainable Development of ChE. Departments of TUs) တို႔ဘဲ ျဖစ္ပါတယ္။ 

      လူမႈဖူလံုေရး ႏွင့္ ဘဏၰာေရး ေကာမ္တ ီအေနျဖင့္ အသင္းရ႕ဲ Website ျဖစ္တဲ ့mm-mache.org 

ကိုစနစ ္ တက်ျဖစ္ေအာင္ ေဆာင္ရြက္ခဲ့သလို၊ ဆရာ၊ဆရာမမ်ား က်န္းမာေရးရံပုံေငြ၊ 

ဦးခင္ေအာင္ၾကည္ပညာေရးအေထာက္အပံ့ရံပံုေငြ၊ ေဒါက္တာေမာင္ေမာင္ဝင္း သူေတသနရန္ပံုေငြနဲ႕ 

လူမႈေရးရန္ပံုေငြစသည့္ကို စနစ္တက် ျဖစ္ေအာင္ ဆက္လက္ ထိန္းသိမ္းေဆာင္ရြက္ေပးႏိုင္ခဲ့ပါတယ္။ 

ဒါအျပင္ အခက္အခဲမိ်ဳးစံုၾကားမွ 2021 ခုႏွစ္ ဓာတုအင္ဂ်င္နီယာမိသားစု ဆရာကန္ေတာ့ပြ ဲကိလုည္း 

ေအာင္ျမင္စြာ က်င္းပႏိုင္ခဲ့ပါတယ္။ 

      ကြ်မ္းက်င္မႈဆိုင္ရာဖြ႕ံၿဖိဳးတုိးတက္ေရးေကာ္မတီအေနျဖင့္ ဓာတုအင္ဂ်င္နီယာ ဘာသာရပ္ဆိုင္ရာ 

ဗဟုသုတမ်ားရရွိေစေရး ႏွင့္ အလုပ္အကိုင္အခြင့္အလမ္းမ်ား ရရွိေရးအေထာက္အပံံံ့ ျဖစ္ေစရန္ 

ရည္ရႊယ္ၿပီး အေတြ႕အၾကံဳမ်ားတဲ့ ျပည္တြင္းျပည္ပဓာတုအင္ဂ်င္နီယာမ်ားႏွင့္ စကားဝိုင္း ေဆြးေႏြးပြဲ 

အစီအစဥ္(5)ခုအထိ ေဆာင္ရြက္ႏိုင္ခဲ့ပါတယ္။  

       ဒီစကားဝိုင္းေဆြးေႏြးပြဲေတြမွာ ျပည္ပမွာေရာက္ရွိေနတဲ့ ျမန္မာဓာတုအင္ဂ်င္နီယာမ်ား 

စိတ္ဝငတ္စား ပါဝင္လာတ့ဲ အတြက ္အထူးဘဲဝမ္းသာ ဂုဏ္ယူမိပါတယ္။ 

     အထူးျခားဆံုးကေတာ့ ထိုင္းႏိုင္ငံဘန္ေကာက္မွာ ေရာက္ရွိေနတဲ့ ဆရာႀကီးဦးေအာင္ၿမိဳင္က 

ေရနံဓာတုလုပ္ငန္းဘာသာရပ္ဆိုင္ရာေဆြးေႏြးေပးတာန႔ဲ USA မွာ ေရာကရ္ွိေနတဲ ့ ဆရာႀကီး 

ဦးေမာင္ေမာင္က Factory safety အေၾကာင္းေဆြးေႏြးေပးတာတို႔ ဘျဲဖစ္ပါတယ္။ ယခုလုိ 



ေဟာေျပာေပးတဲ ့ဆရာႀကီးတို႔ကို လၫ္းအထူးပင္ေက်းဇူးတင္ရွိပါတယ္။ 

    ေတာ္ေတာ္ေလး အရွိန္ရေကာင္းမြန္တဲ့ အခ်ိန္မွာ  ႏိုင္ငံေရးအေျခအေနေၾကာင့္ ရပတ္န္႔ခဲ ့ရတာကုိ 

အထူးဘဲ စိတ္မေကာင္းျဖစ္ရပါတယ္။ 

      ဓာတုအင္ဂ်င္နီယာဌာနမ်ားေရရွည္ဖြဲ႕ၿဖိဳးတုိးတက္ေရးေကာ္မတီအေနျဖင့္ နည္းပညာတကၠသိုလ္ 

မ်ားရွိဓာတုအင္ဂ်င္နီယာဌာနမ်ားသို႔သြားေရာက္၍ လိုအပ္ခ်က္မ်ားကု ိ ေတြ႕ဆံုေဆြးေႏြးခဲ့ၾကၿပီး 

ပထမအဆင္ ့ အေနျဖင့္ ရန္ကုန္နည္းပညာတကၠသိုလ္ ဓာတုအင္ဂ်င္နီယဌာနရိွ အစားအေသာက္ 

ဓာတ္ခြခဲန္းျပဳျပင္ မြန္းမံေရးလုပ္ငန္းကို စတင္ေဆာင္ရြက္ခဲ့ပါသည္။ 

      အထက္ပါအခ်က္အလက္ေတြကေတာ့ၿပီးခဲ့တဲ့ ႏွစ္မ်ားတြင္ အသင္းအေနနဲ႕ေဆာင္ရြက္ခဲ့ေသာ 

လုပ္ငန္းရပ္မ်ားျဖစ္ပါသည္။ 

      ကြ်န္ေတာ္တုိ႔ ဗဟိုအလုပ္အမႈေဆာင္အဖြဲ႕အေနျဖင့္ အသင္း၏ရည္ရြယ္မ်ားကို အေကာင္ 

အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ရာတြင္ လက္ရွိအေနအထားမ်ားအရ အစပ်ိဳးေဆာင္ရြက္ႏိုင္သည့္ အဆင့္သာ 

ရွိေသးပါေၾကာင္း အသင္းသားမ်ားကို ေလးစားစြာ ဝန္ခံ တင္ျပအပ္ပါတယ္။ 

     လာမည့္ႏွစ္မွာ ဆက္လက္ေဆာင္ရြက္မည့္ လုပ္ငန္းမ်ားကိ ု ကြ်န္ေတာ္အေနျဖင့္ နိဂံုးခ်ဳပ္အမွာ 

စကားေျပာၾကားတ့ဲ အခါ ထည့္သြင္းေျပာၾကားသြားမွာျဖစ္ပါတယ္။ 

        ျမန္မာႏိုင္ငံံဓာတုအင္ဂ်င္နီယာအသင္း၏ရည္ရြယ္မ်ားကို အေကာင္ အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ရာ 

မွာ ယခုလုိအေျခအေနအထိေရာက္ရိွေအာင္ ဝိုင္းဝန္းႀကိဳးပမ္းေဆာင္ရြက္ေပးခဲ့ေသာ အသင္း၏ 

အလုပ္အမႈေဆာင္ အဖြ႕ဲဝင္မ်ားႏွင့္ အသင္းသူ အသင္းမ်ားအားလံုးကိ ု အထူးပင္ ေက်းဇူး 

တင္ရွိပါေၾကာင္း ေျပာၾကားရင္း ကြ်န္ေတာ္ရဲ့အဖြင့္အမွာစကားေျပားၾကားျခင္းကိုနဂိုံးခ်ဴပ္အပ္ပါတယ္။  

အားလုံးကိုေက်းဇူးတင္ပါတယ္။ 

 


